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Folketingets Social- og Indenrigsudvalget 

Folketingets Social- og Indenrigsudvalget har d. 4. december 2019 stillet følgende 

spørgsmål nr. 167 (alm. del) til social- og indenrigsministeren, som hermed besvares. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Karina Adsbøl (DF). 

Spørgsmål nr. 167: 

”Vil ministeren indhente oplysninger om, hvor mange personer kommunerne har be-

vilget en servicehund efter § 112 i lov om social service, samt udviklingen over tid?” 

Svar: 

Social- og Indenrigsministeriet har ikke på nuværende tidspunkt planer om at etablere 

en national statistik over antal personer, der har fået bevilget en servicehund, bl.a. 

fordi det vil indebære nye registreringsbyrder for kommunerne.  

I Aftale om udmøntning af reserven til foranstaltninger på social-, sundheds og ar-

bejdsmarkedsområdet for 2020-2023 er der dog afsat midler til, at der skal etableres 

en national hjælpemiddelstatistik, som i første omgang vil indeholde oplysninger om, 

hvor mange personer der har fået bevilget genbrugshjælpemidler fra kommunernes 

hjælpemiddeldepoter efter § 112 i lov om social service, og som således kan baseres på 

registreringer, der allerede findes. Servicehunde udleveres ikke via kommunernes 

hjælpemiddeldepoter, og indgår derfor ikke i denne statistik. Når statistikken er i drift, 

skal det vurderes, om den evt. kan udvides, så vi på sigt får mere dækkende data om 

hjælpemidler bevilget efter serviceloven, herunder fx servicehunde.   

 

Med venlig hilsen 

Astrid Krag 

 

 

 

Sagsnr. 

 

 

Doknr. 

179956 

 

Dato 

20-12-2019 

Social- og Indenrigsudvalget 2019-20
SOU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 167 

Offentligt


	Spørgsmål nr. 167:
	Svar:

